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ACTA núm. 3/2022 
 

ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA DE VIA 
PUBLICA, SEGURETAT, SERVEIS MUNICIPALS I PRESIDÈNCIA 

 
 
A Barcelona, essent les 17:35 hores del 28 de novembre de 2022, es reuneix la 
Comissió Consultiva de Via pública, seguretat, serveis municipals i presidència del 
Districte de les Corts a la Sala de Plens del Districte, situada al soterrani de la seu, a la 
plaça Comas, 18, sota la presidència de la consellera Sra. Irene Morales Morales, a la 
qual hi assisteix el conseller membre, Sr. Josep Ma. Gebelli Isart, assistits pel secretari 
Sr. Amadeo Silva Gómez. 
 
Excusen la seva absència els regidors adscrits, Sra. Janet Sanz Cid, Sr. Jordi 
Castellana Gamisans i Sra. Francina Vila Valls, i els consellers Sr. Manuel Becerra 
Hormigo, Sr. Sergi Mariné Santos, Sra. Sonia Reina Sánchez, Sra. Laura Cañadas 
Pla, Sra. Irene Pardo Romera i Sr. Juan Castelló. 
 
La presidenta de la Comissió, Sra. Irene Morales Morales, obre la sessió fent esment 

de l’ordre del dia:  

 

1. INFORMAR de la mesura de govern “Impuls del Pla Director del Campus Sud: 
Coneixement i Ciutadania 2021 – 2030” 

 

La gerent, Sra. Sara Jaurrieta, presenta el text refós del Pla Director del Campus Sud. 

Es van fer diverses sessions participatives per incorporar-hi els criteris i les opinions de 

la ciutadania. S’ha volgut introduir el paper de la Universitat en aquesta estratègia. El 

Campus sud és una zona important dins de la Ciutat, on hi ha molts equipaments. 

Gairebé totes les parcel·les són d’equipaments amb una part de verd. La titularitat dels 

equipaments és principalment de la Universitat Politècnica de Catalunya, la Universitat 

de Barcelona i l’Ajuntament de Barcelona. 

 

És important que en aquest espai la socialització sigui possible i que sigui un espai útil, 

confortable i accessible. D’acord amb la circulació de les persones, l’illa verda hauria 

de ser el cor de tota l’estructura. Es vol fomentar la mobilitat sostenible amb diferents 

accions com eliminar barreres arquitectòniques o possibilitar l’accés a peu. Es 

potenciarà el verd intentant fer corredors verds a la Ciutat. Pel que fa a l’eficiència 

energètica, hi ha propostes d’enllumenat LED, reaprofitament de l’aigua de pluja, 

regeneració de l’energia de l’enllumenat, etc. Quant al Big Data, es va presentar el 

desenvolupament del laboratori per millorar el coneixement de la ciutadania. Els 
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ciutadans han de poder arribar al campus de forma natural, vinculant diferents espais. 

Es proposa la presència d’habitatge públic. La relació amb l’entorn hauria de ser més 

permeable pel passeig de les persones. A l’interior se situaria un espai de trobada i 

coneixement el qual s’ha proposat que s’anomeni Agòra Joan Margarit. També s’hi 

podria ubicar el Jardí Geològic, finançat amb fons Next Generation. Ja han començat 

les obres per habilitar la segona porta del cementiri. Es vol que la gent es vinculi i que 

vingui als nous emplaçaments del Campus Sud. 

 
El Sr. Eduard demana que els habitatges no passin a mans d’un fons voltor i que es 
tingui en compte que molts estudiants viuen en parella. 
 
El Sr. Pedro demana que se’ls faci arribar la documentació, critica que es vulguin fer 
noves construccions, i demana que es reflexioni abans de començar. 
 
La gerent fa saber que es va detectar una falta de comerços a la zona, que va 
associada al fet que hi hagi vida de barri. Com que la qualificació és d’equipament, es 
proposa fer un equipament dotacional adreçat a gent jove. L’objectiu és que l’espai 
sigui més atractiu i més habitat. Després del text refós s’haurà de fer un planejament 
per desenvolupar-lo. 
 
El Sr. Eduard comparteix que van assistir a dues o tres sessions, però se’ls va 
desconvocar de la quarta, que va ser dels tècnics del Districte amb les universitats. 
Demana que no es perdi la titularitat pública dels espais. 
 
La gerent explica que el procés participatiu va constar de tres sessions i es va entregar 
la documentació a tots els participants. A la taula del Campus Sud, que es va constituir 
fa quatre anys, hi ha els equipaments de la zona. En aquesta taula s’han treballat 
qüestions que no tenen a veure amb l’espai de participació. 
 
La Sra. Adela recorda que a la zona del Palau de Pedralbes hi ha espais malmesos 
per falta de manteniment. Creu que algunes transformacions només atenen les 
necessitats immediates i fer un bloc de pisos no arreglarà la situació. Per generar 
comerç cal una mixtura constant i el pes de les universitats continua sent molt 
important. 
 
La gerent fa saber que s’està treballant perquè la Casa Àsia s’ubiqui a un dels edificis 
del Palau de Pedralbes. 
 
 
La presidenta Sra. Irene Morales pregunta si hi ha alguna pregunta. No havent-hi més 
temes a tractar, la presidenta aixeca la sessió a les 18:02 hores, del contingut de la 
qual, certifico. 
 
 
 
Vist-i-plau         
La presidenta       El secretari  
   
 
 
 
 



 
 

 
 
Sra. Irene Morales Morales     Sr. Amadeo Silva Gómez 
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